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Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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NOVOROČNÍ SLOVO STAROSTY

Milí Běchovičáci,

stalo se již téměř 

tradicí, že nový rok 

zahajuji slovem staros-

ty, které bilancuje rok 

uplynulý a nastíní i to, 

na co bychom se mohli 

těšit v roce nastupujícím. Ne jinak tomu bude i letos…

Máme za sebou rok 2017. Rok v mnoha ohledech 

zajímavý a dynamický. Pokud si odmyslíme 

celospolečenské události jako sněmovní volby                 

a zaměříme se ryze na dění v naší městské části, lze 

paušálně konstatovat, že rok 2017 byl pro Běchovice 

úspěšný. Od začátku roku byla provedena řada investic. 

Některé byly vynucené okolnostmi, jako například 

provedená komplexní údržba stromořadí a dřevin             

v parcích. Jiné se zaměřily například na snižování 

běžných výdajů naší městské části v oblasti energetiky 

prostřednictvím investic do výměny kotlů a instalace 

fotovoltaických elektráren na střechy školy, školky             

a družiny. Pro pokračování rekonstrukce Staré pošty se 

podařilo získat zbývající část prostředků nutných k jejímu 

dokončení. V neposlední řadě jsme také získali 

prostředky pro rekonstrukci původní požární nádrže dnes 

známé jako Rybníček. Cílem všech zmíněných aktivit,     

ale i mnoha dalších je zlepšovat životní prostředí                   

v Běchovicích. Je dokázáno, že s rostoucí mírou funkční    

a estetické hodnoty místa, kde lidé trvale žijí, roste i míra 

jejich celkové spokojenosti. Chtěli bychom postupně 

Běchovice proměnit na městskou část, do které rádi 

přivedete své známé a přátele a doporučíte jim je třeba i 

jako dobrou adresu pro trvalé usazení. 

V naší snaze nepolevíme ani v roce 2018. Součástí plánu 

investičních akcí pro následující rok je i již zmíněné 

dokončení rekonstrukce Staré pošty. Její otevření 

plánujeme do konce prvního pololetí a na otvíračku 

budete samozřejmě všichni včas pozváni.  V lednu 

zahájíme rekonstrukci rybníčku jeho odbahněním. 

Rekonstrukce bude zahrnovat kompletní opravu hrází, 

stavidla, instalaci nového mola a také kompletně nové 

chodníky podél celé vodní plochy. Dokončeny budou 

zahájené stavební práce na cyklostezkách propojujících 

Běchovice s okolními městskými částmi - Horními 

Počernicemi, Újezdem  n. Lesy a Dubčí.

Samostatnou kapitolou, která byla již částečně zahájena   

v roce 2017,  se stane kompletní rekonstrukce Česko-

brodské ulice. Dopravní tepna, která nebyla věrohodně 

rekonstruována minimálně 50 let, projde zásadní opravou 

a úpravou. Z prováděných prací bude vyplývat bohužel      

i řada omezení. O jejich příchodu budete včas a s 

předstihem informováni. Byť se bude jednat o momentální 

diskomfort, jsem si jist, že budoucí klady a přínosy dají 

probíhající stavbě rychle zapomenout.

Novinkou, o které rozhodli radní a zastupitelé na jednání 

zastupitelstva v prosinci, pak bude instalace sochy 

Masaryka. O té se více dozvíte v samostatném článku.

V roce 2018 bude pokračovat i v bohaté nabídce 

kulturních a společenských akcí, které pro vás připravuje 

skvělý tým lidí, složený ze zastupitelů, hasičů, 

zaměstnanců MČ i dobrovolníků a sportovců. Bez nich 

bychom nemohli navštívit vyhlášené akce jako Hasičský 

ples, Vepřové hody, Běchovickou pouť nebo třeba 

Mikulášskou besídku. Na každý měsíc máme pro vás 

akci, na které můžete potkat své přátele a známé. Rok od 

roku se snažíme program akcí inovovat a stále je tak pro 

vás dělat přitažlivé. Myslím, že se nám to daří a mám         

z toho upřímnou radost. Poznáme to zejména díky vaší 

rostoucí účasti a míře zájmu o akce jako takové. 

Do roku 2018 tedy nastupujeme s konkrétními plány. Přál 

bych si, aby se je podařilo naplnit a hlavně úspěšně 

dokončit. Přál bych si také, aby se míra vaší spokojenosti 

s životem v Běchovicích zvyšovala a aby aktivita, kterou 

projevují všichni zmínění organizátoři akcí, zastupitelé      

a obecně aktivní občané, v dalším roce nepolevila. Těším 

se, že budu s vámi součástí tohoto týmu i v roce 2018.

S přáním hodně štěstí a zdraví do nového roku 

Ondřej Martan,

váš starosta

ÚMČ Praha - Běchovice

Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

Úřední hodiny:
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................

.........................................................................................
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RADA MČ PRAHA - BĚCHOVICE

Na svém 90. jednání dne 15.11.2017 mimo jiné 
projednala:

Na svém 91. jednání dne 29.11. 2017 mimo jiné 
projednala:

źnávrh rozpočtu MČ Praha – Běchovice na rok 2018, 
finančního plánu hospodářské činnosti MČ Praha – 
Běchovice na rok 2018 a střednědobého výhledu 
rozpočtu MČ Praha – Běchovice do roku 2023

źnávrh na souhlas s opravou topných rozvodů v bytu č. 5     
v objektu Českobrodská 1

źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky v nemovitosti č.p. 1, Praha – Běchovice, byt č. 1  
– 2. prodloužení

źnávrh plánu zimní údržby komunikací v Městské části 
Praha – Běchovice v období 2017 - 2018

źnávrh na schválení změny povrchu chodníku v ulici 
Mladých Běchovic

źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení služebnosti se společností Česká 
telekomunikační infrastruktura a.s

źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o výpůjčce            
s TSK hl. m. Prahy, a.s.

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu s názvem „Kompletní rekonstrukce zázemí 
Hudební stodoly včetně dalších prací dle požadavků MČ 
Praha - Běchovice“

źnávrh na souhlas s objednáním projekčních prací „Studie 
architektonického řešení hřbitova v Běchovicích“

źnávrh Rozpočtového opatření č. 29/17
źnávrh na plán termínů zasedání Zastupitelstva MČ Praha 

– Běchovice v roce 2018
źnávrh na vydání souhlasného stanoviska k provozování 

zařízení ke sběru, výkupu a využívání odpadů

źnávrh Rozpočtového opatření č. 30/17 – zvýšení rozpočtu 
o sponzorské dary

źnávrh Rozpočtového opatření č. 31/17 – zvýšení rozpočtu
źnávrh na řešení pohledávky za společností Studio L.A., 

s.r.o.
źžádost nájemce prostor sloužících k podnikání Stará 

pošta – Pamrest s.r.o.
źnávrh na vyřazení majetku z účetní evidence příspěvkové 

organizace Mateřská škola Čtyřlístek
źnávrh na poskytnutí odměny ředitelce příspěvkové 

organizace Mateřská škola Čtyřlístek Praha - Běchovice
źnávrh na poskytnutí odměny řediteli příspěvkové 

organizace Základní škola Praha – Běchovice
źnávrh na určení náhrady škody  (ztráta mobilního 

telefonu)
źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o poskytování 

pracovnělékařských služeb 
źnávrh na souhlas se změnami a schválení uzavření 

Dodatku č. 3 ke Smlouvě o dílo z 15.9.2016 na akci 
„Rekonstrukce objektu Kulturní památka Stará pošta“

źnávrh na souhlas s opravou vichřicí poškozeného 
obvodového pláště objektu tělocvičny v areálu SC 
Běchovice, Richtrova 536

źnávrh na souhlas s PD „Office centrum Běchovice – 
odstavné plochy“

źnávrh na souhlas s úpravou chodníku na pozemku parc. č. 
206/1 u vjezdu na pozemek parc. č. 1209 (k.ú. Běchovice)

źnávrh na souhlas s prodejem pozemků parc. č. 1084         
a 1085 v k.ú. Běchovice Miloši Mašínovi

źnovou právní úpravu právních poměrů a odměňování 
členů zastupitelstva – poskytování dalších plnění             
a paušální náhrady ztráty na výdělku

źnávrh programu 20. zasedání Zastupitelstva MČ Praha – 
Běchovice dne 13.12.2017

źnávrh na souhlas s uzavřením dodatku č. 2 ke Smlouvě     
o výpůjčce pozemků č. 9/12/2300/78 s TSK hl. m. Prahy, 
a.s. 

źnávrh na zpracování žádostí o dotace pro mateřskou         
a základní školu

źnávrh na souhlas s výběrem dodavatele a uzavřením 
smlouvy o dílo pro veřejnou zakázku malého rozsahu na 
stavební práce s názvem „Kompletní rekonstrukce 
zázemí Hudební stodoly včetně dalších prací dle 
požadavků MČ Praha – Běchovice“ 

ź návrh Rozpočtového opatření č. 32/17 (poskytnutí 
neinevestiční dotace -výherní hrací automaty)

ź návrh Rozpočtového opatření č. 33/17 (poskytnutí 
investiční dotace na akci PD a rekonstrukce objektu 
Kulturní památka Stará pošta)

ź návrh Rozpočtového opatření č. 34/17 (poskytnutí 
investiční dotace na akci Rek. povrchu fotbal. hřišť            
s umělým povrchem ve sport. areálech Na Korunce          
a Richtrova)

ź návrh Rozpočtového opatření č. 35/17 – zvýšení rozpočtu 
o sponzorské dary

ź žádost o dotaci TJ SOKOL Běchovice z.s.
ź návrh na úpravu provozu MŠ Čtyřlístek v době vánočních 

prázdnin 
ź návrh na souhlas s výběrem dodavatele a uzavřením 

kupní smlouvy pro veřejnou zakázku s názvem „Nákup 
vozidla CAS 20 pro účely fungování JSDH Běchovice“

ź návrh na souhlas s uzavřením smlouvy na zajištění 
činnosti koordinátora BOZP na stavbě „Revitalizace 
původní požární nádrže vč. přímého okolí“

ź návrh na schválení vyřazení majetku příspěvkové 
organizace Základní škola Praha – Běchovice 

RNDr. Soňa Beroušková
             tajemnice ÚMČ

Na svém 92. mim. jednání dne 4.12. 2017 mimo jiné 
projednala:

Na svém 93. jednání dne 11.12. 2017 mimo jiné 
projednala:
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Volba prezidenta republiky
ve dnech

12.-13.1.2018
 a 

26.-27.1.2018

Hlasovat můžete ve svém volebním okrsku a volební 
místnosti dle místa trvalého pobytu, a to:

v Běchovicích I v budově Úřadu MČ Praha - 
Běchovice

Českobrodská 3 
v Běchovicích II ve sportovním areálu Na Korunce

  Na Korunce 580

Volební místnosti se vám otevřou v pátek dne 12. ledna 
2018 od 14:00 hodin do 22:00 hodin a v sobotu 13. ledna 
od 8:00 do 14:00 hodin. Obdobné to pak bude i v termínu 
případného druhého kola, tedy 26. a 27. ledna 2018.

Hlasovací lístky vám budou dodány nejpozději 3 dny přede 
dnem voleb, vzhledem k velikosti jednotlivých okrsků se 
nemusí den doručení ve všech částech obce shodovat.          
V průběhu voleb můžete obdržet hlasovací lístky i ve 
volební místnosti. Hlasovací lístky pro případné druhé 
kolo volby obdržíte až ve volební místnosti.

ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

Česká pošta, s.p.,   změnila svá 
telefonní čísla. 

Základem čísla je  a k tomu se přidá 
vždy PSČ dané obce či města.

U nás v Běchovicích je tedy 
telefonní číslo: 9542 19011.

9542

Pondělí:
Úterý:
Středa:
Čtvrtek:
Pátek:
Sobota:
Neděle:

8:00 - 18:00
8:00 - 18:00
8:00 - 18:00
8:00 - 18:00
8:00 - 18:00
zavřeno
zavřeno

Otevírací doba

Splněná přání dvanácti seniorů 
z Běchovic 

Před Vánoci jsme s Lenkou Vichovou přemýšlely o dobrých 
skutcích a o tom, komu bychom mohly splnit nějaké přání. Po 
kratší debatě padla volba na seniory z domu s pečovatelskou 
službou Běchovice. Díky sociální pracovnici Martině 
Rafačové se nám povedlo oslovit všechny jeho obyvatele,     
a kdo chtěl, mohl své přání napsat. Z toho poté vznikl seznam 
dvanácti seniorů, kteří svá přání poslali. Díky facebooku         
a webovým stránkám se nám událost povedlo rozšířit mezi 
budoucí dárce a přání seniorů byla rozebrána za 
neuvěřitelně krátkou dobu dvou dnů. 

Ale i poté se ozývali zájemci, kteří chtěli poslat příspěvek na 
kulturní program pro seniory a díky tomu se nám povedlo 
složit se i na vystoupení kapely Fidlovačka. Divadelní 
vystoupení přislíbilo zdarma Divadlo Damdam. 

Chtěla bych moc poděkovat všem, kteří se stali součástí 
tohoto dobrého skutku, jsou to: Běchovické maminky (Lenka 
Barvínková, Eva Hercoková, Bára Drábková), manželé 
Vichovi, Martin Koláček, Eliška Brtnická, Katka Tichá, Jana 
Matušíková, Jana Nováková, Martina Čimborová, Lenka 
Kymrová, manželé Míkovi, Gabriela Sarah Lázenská, Lucie 
Pokorná, Lenka Adamcová, Jana Koláčková, manželé 
Vitáčkovi, Lenka Adamcová, Radka Síglerová, Divadlo 
DAMDAM, Martina Rafačová, Běchovičtí hasiči, Gabriela 
Koláčková, Letizia Koster, manželé Kopřivovi a všichni, kteří 
pomohli šířit informace o této události.

Věřím, že příští rok oslovíme více Běchovických seniorů i 
dárců. S přípravami začneme již v říjnu 2018 a celé si to 
zopakujeme!!

Díky!!! 
Martina Míková

Pokračování na str. 6

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Pokračování ze str. 5

NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Kde bude stát socha Masaryka?

Prosincové jednání zastupitelstva naší městské části mělo 
kromě standardního programu i jeden neobvyklý bod. 
Součástí jednání se stalo i rozhodování o budoucí podobě     
a umístění nové sochy T. G. Masaryka, kterou městská část 
objednává při příležitosti oslav 100. výročí vzniku 
samostatnosti Československa. Do debaty přispěli všichni 
zastupitelé včetně autora návrhů pomníku a autora návrhů 
umístění. Po delší emotivní, ale věcné rozpravě došli 
zastupitelé k rozhodnutí. Nová socha by měla stát v zeleném 
cípu za současnou úřední deskou u Staré pošty. Hledět by 
pak měla směrem do parku před samoobsluhou. Konkrétní 
podobu umístění i návrhu sochy přineseme do některého      
z dalších vydání zpravodaje Života Běchovic. Jsem si jist, že 
socha T.G. Masaryka bude velice důstojnou a zároveň 
nejméně konfliktní upomínkou tak významného výročí, 
spojeného s novodobou historií našeho národa.

Ondřej Martan
starosta
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Fotografie z jednání zastupitelstva. 
Všichni zastupitelé se aktivně zapojili do diskuze 

s autory návrhu pomníku i jeho umístění.
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Rok 2018 ve znamení rekonstrukce 
Českobrodské

Vážení spoluobčané,

Běchovice se jako jedna z mnoha městských částí nacházejí 
na dopravní tepně přivádějící do hlavního města silniční 
dopravu všech druhů a kategorií. V naší městské části se 
jedná o jednu z nejstarších obchodních tras vedoucích               
z původního královského města Prahy směrem na východ, 
do Kolína a pak dále na Moravu. Její význam postupem času 
narůstá, a to i přes to, že by se dalo hovořit o téměř sou-
běžném trasování s dálnicí D11. Neexistence věrohodného 
propojení mezi oběma komunikacemi tak způsobuje 
každodenní přetížení Českobrodské (silnice 1/12).  
Běchovicemi denně projíždí zhruba 30 tisíc vozidel. Stav je 
dlouhodobě neudržitelný nejen z hlediska životního 
prostředí, ale i technického stavu komunikace jako takové. 
Díky jejímu enormnímu vytížení nedošlo za posledních 
minimálně 50 let k její plnohodnotné rekonstrukci. Léta jsou 
na ní lepeny nové a nové vrstvy asfaltu. Zásadní problémy se 
neřeší vůbec a dílčí opravy se spíš flikují záplatami, než 
řádnou opravou vyžadující dočasné omezení provozu.

 Výsledkem je hned několik efektů:
1) navýšení nivelety v některých místech více než          

o 1 metr
2)      neexistence únosných konstrukčních vrstev, které by 

udržely rovný povrch (bez vyjetých kolejí)
3)      nevyhovující stav křižovatek a jejich okolí - přechody 

pro chodce jsou nebezpečné, kř ižovatky 
nepřehledné            a provoz na nich pak rizikový

4)    umístění některých zastávek MHD je v rozporu              
s mnohými normami, opět zejména v oblasti 
bezpečnosti

5)    nájezdy na Českobrodskou z vedlejších ulic jsou           
v mnoha případech tak příkré, že je není možné za 
horších klimatických podmínek bezpečně využít

6)  léty zanedbaná údržba mostů přes vodní toky 
způsobila jejich havarijní stav

To a mnoho dalšího přimělo současné vedení hlavního města 
spolu s vedením naší MČ k výjimečnému kroku.  Jeho 
výjimečnost dokládá četnost jeho opakování – tedy 
minimálně 1x, maximálně však 2x za sto let.

V roce 2018 dojde k plnohodnotnému zahájení 
rekonstrukčních prací na silnici 1/12 – Českobrodské. 
Předmětem rekonstrukce bude nejen kompletní výměna 
povrchu ulice. Hlavní proměnou projde úsek mezi Starou 
poštou a ulicí Na Vydrholci. Zde bude snížena niveleta 
povrchu až o 50 cm. Zásadní úpravou projdou křižovatky        
s ulicemi Do Panenek a Do Říčan. Nově bude umístěna 
zastávka BUS Na Vaňhově. Všechny tři mostky přes 
vodoteče budou vyměněny za nové. Opravou projde dešťová 
kanalizace v úseku od Ipexu směrem k radnici. Opatřeních je 
vskutku mnoho a jsou důsledkem léty zanedbané údržby. 
Realizace oprav si vyžádá i jistá dopravní omezení. Platí, že 
budeme jednoznačně usilovat o zachování dostupnosti 
všech domů v Běchovicích automobilem. Pro okolní městské 
části se však dočasným omezením nevyhneme. V tomto 
kontextu lze vyslovit poděkování i slovo uznání současnému 
1. náměstkovi primátorky HMP Petru Dolínkovi. Částečné      
a dočasné uzavření Českobrodské bude mít jistě mnoho 
kritiků. Její oprava je však již opravdu nutná.

Rozsah rekonstrukce je vskutku  významný. Celková doba 
pro její provedení je odhadována na cca 18 měsíců s tím,      
že omezení provozu se bude týkat jen menší části celkové 
doby. V současné době probíhají jednání o podrobném 
dopravním řešení v době vyloučení provozu na 
rekonstruovaných částech Českobrodské. Jeho podobu, 
stejně jako grafické vyznačení a harmonogram oprav, 
přineseme v některém      z dalších vydání ŽB.

Věřím, že nejen Běchovice, ale i jejich sousedé opravu 
Českobrodské ve výsledku přivítají. Do doby, než budou 
práce dokončeny, bychom vás rádi požádali o shovívavost     
a trpělivost. Za případné budoucí komplikace se pak 
omlouváme.

Jiří Klůna
radní MČ
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Zmizet by měla lokální 
poškození i vyjeté koleje.

Zastávka „Na Vaňhově“ 
bude přemístěna.

Vysoké nájezdy z bočních ulic 
by měly být sníženy.
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ZŠ a MŠ

Návštěva základní školy 

Dne 29. 11. 2017 předškoláci z mateřské školy a  paní 
učitelky navštívili základní školu. Přivítali je žáci ze 4. třídy     
a paní učitelka Šárka Brabencová. Nejprve jim  žáci ze školy 
zahráli divadelní představení „Sněhurka a sedm trpaslíků“. 
Děti z mateřské školy si mohly vyzkoušet, jak se sedí            
„v opravdových“ školních lavicích. Děti si prohlédly ZOO 
koutek s živými zvířátky – želvičkou, morčaty a rybičkami. 
Chvilku si také vyzkoušely, jak umí držet tužku, správně 
kreslit a pak dokreslovaly pracovní list. Hotový obrázek si 
odnesly domů a k tomu loutku z papíru, kterou pro ně žáci ze 
školy vyrobili. Dětem se ve škole moc líbilo a už se těší po 
prázdninách do 1. třídy.

 Helena Bartáková
 školní asistentka

ZŠ

Vánoční jedlička s budoucností

Žáci a učitelé z naší školy se v letošním adventním čase 
přihlásili do environmentálního  projektu Lesů hl.m.Prahy, kdy 
vánoční stromky neslouží pouze jako tradice, ozdoba našich 
vánočních příbytků, ale vyrostou jednou v obrovské stromy        
v blízkosti našich domovů.
A všechno je přitom strašně jednoduché – každá třída i školní 
družina zakoupily dohromady 14 vzrostlých sazenic jedlí 
připravovaných během svého růstu pro tento záměr. Ve třídách 
jsme si všichni  jedličky ozdobili a těšíme se z jejich krásy. Na 
jaře společnými silami (jak už to umíme), vysadíme stromečky 
do přírody.
Protože příroda je součástí lidského života a lidský život je 
součástí přírody.
Přejeme všem krásný a přívětivý nový rok 2018.

                                                                                                                       
Učitelé ZŠ
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ZŠ

Závěr roku v základní škole

„Kampak všichni spěcháme? Kampak všichni jdem? Jdem 
tam , kde svítí hvězda nad hypermarketem!“  To jsou slova 
jedné z vánočních písní od skupiny Jablkoň Hovada boží. Je 
v tom ale kousek pravdy, nemyslíte? 

O to víc  je krásnější, když se lidé na chvilku zastaví, 
přestanou spěchat, děti se přestanou učit a společně se 
sejdou u adventního věnce a zazpívají si koledy a vánoční 
písně. Nejinak je to u nás ve škole. Prvňáci a šesťáci si 
připravili pro zbytek školy pásmo vánočních melodií- zaznělo 
zde například V půlnoční hodinu, Světové Vánoce od Zdeňka 
Svěráka a Jaroslava Uhlíře ( v nádherném podání našich 
prvňáčků a paní učitelky Evy Horákové), spirituál Z Betléma 
se  ozývá a již zmiňovaná Hovada boží. Nesmělo chybět ani 
Půjdem spolu do Betléma.

Setkání bylo krásné a všichni jsme si uvědomili, že ten rok 
nám opravdu rychle utekl! 

Za celou ZŠ Běchovice přeji všem hodně zdraví, štěstí           
a spokojenosti.

Alena Nejedlá
ZŠ 

SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICEVážení čtenáři,

rok se s rokem sešel, a je tedy vhodné 
provést krátké shrnutí jeho běhu. 
Formální a věcné skutečnosti, jež 
souvisí s chodem služeb, respektive    
s jejich financováním, jsem zde již 
mnohokráte komentoval, přesto si 

dovolím ještě jednu krátkou poznámku. Otázka financí je 
vždy klíčová pro chod organizace, jak jinak. Málokdo však ví, 
že státní dotace a granty HMP jsou také závislé na rozpočtu 
ČR, respektive na částce, která je každý rok navrhována na 
financování sociálních služeb. Její výše není vždy stejná,       
a tak každý rok je možné, respektive nemožné počítat s tím, 
co bylo přiděleno o rok dříve. Tato situace vhání do této 
oblasti poněkud zvláštní formu pružnosti, ale přiznávám, že 
po letech strávených nad rozpočty by trocha jistoty neškodila 
.

Organizace má za sebou další rok, který byl v mnohém stejný 
a v mnohém zcela odlišný od toho předchozího. Každopádně 
považuji za svou milou povinnost na tomto místě vyjádřit 
poděkování těm, bez kterých by nebylo možné sociální 
služby poskytovat. V prvé řadě jsou to všichni zaměstnanci 
organizace, kteří svou aktivitou, individuálním přístupem ke 
každému z klientů, respektováním jejich důstojnosti, 
projevem úcty a zachováváním nezadatelných práv a svobod 
naplňují její poslání, kterým je, v obecném smyslu, 
poskytování důstojných podmínek pro spokojený                  
a smysluplný život člověka. 

Dalším neopomenutelným objektem díků je MČ 
Praha–Běchovice, která svým spolufinancováním doplňuje 
nemalý díl v rozpočtu organizace a podílí se, vstřícným 
přístupem k nejstarším obyvatelům obce, na budování 
dobrého jména Běchovic.

V závěru bych rád poděkoval všem ostatním, ať již fyzickým 

osobám či právnickým osobám, které nás v průběhu roku 
službou či darem podporovaly. Velmi si toho vážíme.
Přeji všem spokojený vstup do roku 2018.

S pozdravem 

M.Stromský
ředitel SSB  
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Foto: Klára Andrsová

Hra Bingo

Rozloučení s rokem 
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KNIHOVNA

Den pro dětskou knihu 2017

Den pro dětskou knihu proběhl v naší knihovně v sobotu        
2. prosince. Do knihovny přišla asi dvacítka dětí, některé jen 
odevzdat soutěžní výkresy, ostatní se zúčastnily soutěží. 
Protože nám nakladatelství Crew, které letošní akci 
zaštiťovalo, poslalo větší množství odměn – starších čísel 
časopisu Bart, než jsme si objednali, je možné si přijít vyplnit 
do knihovny soutěžní pracovní listy ještě v průběhu ledna. 
Soutěžní výkresy byly odeslány v prvním lednovém týdnu, 
budeme čekat na zprávu, zda se někdo umístil.

Ohlédnutí za minulým rokem

Jak si vedla naše knihovna v loňském roce, budeme vědět na 
konci ledna, kdy budou již zpracovány statistické údaje. Pro 
mne jako knihovníka byl nejvýraznější loňskou událostí 
přechod na nový knihovní systém Koha. Ladění a úpravy 
proběhly díky výborné spolupráci s firmou RBit Technologies 
tak hladce, že čtenáři si ani nemuseli změny povšimnout.

Jako uživatelé knihovny jste si ale jistě všimli zpráv, které 
vám tento systém odesílá o uskutečněných výpůjčkách          
i upozornění na konec výpůjční doby. Pokud vám tyto zprávy 
nechodí, v knihovně si ověřte, zda máte zadanou správnou    
e-mailovou adresu. Tyto zprávy posíláme pouze uživatelům, 
kteří e-mailovou adresu uvedli ve své přihlášce do knihovny. 
U e-mailových účtů gmail.com je třeba zkontrolovat 
nevyžádanou poštu a e-mail označit jako „není nevyžádaný“. 
U odchozích upomínek jsme ještě až do prosince ladili jejich 
odesílání a doufám, že s novým rokem již se nebudou 
vyskytovat chyby, za které se omlouvám. Čtenáři, kteří e-mail 
nepoužívají, mají nastaveno pouze odesílání upomínek 
pomocí SMS. Třetí upomínka – po dvou měsících od data, 
kdy měly být výpůjčky vráceny, odchází doporučeným 
dopisem.

Knihovní systém Koha je propojen s online katalogem 
VuFind. Tento katalog umožňuje vyhledat knihy v naší 
knihovně, po přihlášení máte možnost vidět historii svých 
výpůjček i historii vyhledávání. U jednotlivých titulů je také 
propojení s Českou bibliografickou databází, kde si můžete 
přečíst recenze knih a jejich hodnocení ostatními čtenáři. 
Prostřednictvím online katalogu je možné si výpůjčky 
prodlužovat a provádět rezervace. Přihlašovací údaje si 
můžete zadat v knihovně, nebo si je nastavit sami po 
internetu. Jako přihlašovací jméno slouží číslo vašeho 
čtenářského průkazu. Po rozkliknutí odkazu „zapomněl jsem 
heslo“ vám na e-mailovou adresu přijde nový formulář pro 
zadání hesla.

Vše dobré v novém roce přeje čtenářům i naší knihovně 

Hana Santolíková
knihovnice

F
o

to
 (

5
x)

: 
V

á
cl

a
v 

S
a
n
to

lík



strana 11

KULTURA - ohlédnutí

Setkání kronikářů v Praze

V úterý 21. listopadu se v Rezidenci primátorky hlavního 
města Prahy konalo historicky první setkání kronikářů 
pražských městských částí. Iniciátorem akce byl pan Jiří 
Bartoň, kronikář Prahy 11, který také celý program slavnostně 
zahájil. Paní primátorka Andrea Krnáčová poděkovala všem, 
kteří se svojí prací podílí na uchování důležitých okamžiků 
života městských částí. Setkání se zúčastnilo přes 20 
kronikářů. Součástí programu byla výměna poznatků             
a zkušeností, milé a velice neformální povídání s paní 
primátorkou a prohlídka krásných reprezentačních prostor. 
Velice zajímavou tečkou byla návštěva výstavy historických 
fotografií ze sbírky Archivu hlavního města Prahy                   
v sousedním Clam - Gallasově paláci.
                                         

Zdenka Svátková, 
kronikářka městské části

ADVENTNÍ KONCERT NA RADNICI

Sudoku č.1 Sudoku č.2
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GENERÁLNÍ PARTNER

Viktor Květoň

Mikulášská besídka

Dne 3. 12. 2017 v Běchovicích proběhla již ̌ tradiční ́
mikulášská ́besid́ ka. Letošní rok byla rekordní návštěvnost, 
sokolovna praskala ve švech. Program odstartovaly svým 
vystoupením děti z běchovického sokola pod vedením paní 
Holečkové. Poté následovalo vystoupení kouzelníka             
a žongléra Navara, který celkem vystoupil dvakrát a měl vždy 
obrovský aplaus. Pro větší děti vystoupila breakdancová 
skupina Street Force Crew a bylo opravdu na co koukat. 
Hlavně si pak mohli rodiče i děti vyzkoušet breakdancové 
krůčky a to s účastí hlavního „breakaře“ Ondřeje Martana.

Nechybělo ani oblíbené ́malování ́na obličej a také krásná 
vánoční dílna pod vedením Veroniky Kropáčkové, kde si 
mohly děti ozdobit perníčky, vytvořit vlastní čerty, andílky či 
Mikuláše a další krásné tvůrčí výrobky.

Nakonec dorazil pan Mikuláš ̌se svou družinou a deťi dostaly 
tašku plnou hezkyć h daŕ ku.̊ Čerti jako každý rok dohlíželi na 
hladký průběh. Celou akci zakončil dechberoucí ohňostroj 
přesně v 17:00.

Rád bych touto cestou poděkoval zejména MČ Praha 
Běchovice, Jitce a Milanovi Štěpánovým za půjčení 
sokolovny, školní družině za překrásnou výzdobu, 
dobrovolným hasičům a mladým hasičům (Anabela Vlková, 
Kryštof Vlk, Berta Březinová, Matyáš Ždich a Lukáš Kárník) 
za pomoc při přípravě sálu a v neposlední řadě sponzorům 
viz níže.

Petr Vich
zastupitel

Pokračování na str. 13
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Už od začátku bylo hodně lidí.
Tak jdeme na to.

Program odstartovaly děti z běchovického sokola.

Kouzelník Navara 
zaujal malé i velké diváky.

Pak už to rozjeli kluci ze skupiny Street Force Crew.
.

Break dance v plné parádě.
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Pokračování ze str. 12

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Děkuji panu starostovi Ondřeji Martanovi za blahopřání k mému životnímu jubileu a paní 
Martině Vlkové za milou návštěvu a dárek.

Petr Vich

Děkuji Úřadu městské části Praha – Běchovice za milý dárek předaný p. Jiříkem k mému 
životnímu jubileu.

 Galina Horynová

Děkuji panu starostovi Ondřeji Martanovi za blahopřání k mému životnímu jubileu a paní
Kamile Dömeové za milou návštěvu a předání dárku.

Marie Malá

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice za blahopřání a dárek k mému životnímu jubileu.
 Libuše Lážková

Děkuji městské části a zaměstnancům úřadu za přání a dárky k mým narozeninám, které mne potěšily.

Miloslav Klicpera

Skvělým breakařem byl i pan starosta,
který se taneční výuky dobrovolně zúčastnil.

Živé jesličky sehrály děti z běchovické družiny.

Pak už přišel Mikuláš se svou družinou.

Na všechno pak dohlížel čert.
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Mikulášská nadílka bez čerta

4. 12. 2017 se za podpory Městské části Praha - Běchovice 
se uskutečnila Mikulášská nadílka bez čerta pro nejmenší. 
Děti i jejich rodiče ocenili komorní atmosféru bez strašení. 
Děti si ozdobily perníčky a vánoční atmosféru dotvořilo 
divadelní představení Gloria, které vyprávělo příběh             
o zrození malého Ježíška. Občerstvení zajistila Míša 
Skalníková. 

Přeji vše nejlepší do nového roku.

Veronika Kropáčková  
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POLICIE INFORMUJE

Městská policie Praha 
nepřetržitě střeží přes 

800 objektů 

Součástí Centrálního operačního 
střediska (COS) Městské policie      
h l .  m.  Prahy je poplachový 
moni torovací  systém (PMS).              
K tomuto systému je připojeno cca 

750 objektů veřejnoprávních institucí (úřady, školy, školky), 
nebo objektů zřizovaných městskými částmi, které spadají 
smluvně pod Správu služeb hl. m. Prahy, a 100 objektů 
městské policie, tj. služebny, obvodní ředitelství a budova      
v Korunní ulici. Tato služba není zpoplatněna a je zajišťována 
městskou policií na základě žádostí provozovatelů 
napojených objektů, schválených Radou hlavního města 
Prahy.

Komun i kace  mez i  zabezpečovac ím i  sys témy                         
v monitorovaných objektech a COS probíhá pomocí pultu 
centrální ochrany (PCO). Na tomto technickém zařízení se 
zobrazuje průběh všech akcí (signálů), které jsou PCO 
realizovány. Pokud v některém ze sledovaných objektů 
vznikne poplach, je vyslána zpráva ze zabezpečovacího 
systému objektu na PCO s nepřetržitým provozem, který 
ihned informuje operační středisko příslušného obvodního 
ředitelství městské policie. To pak vysílá k napadenému 
objektu nejbližší hlídku. Dojezdové časy se pohybují              
v intervalu do pěti minut. I když pachatel uteče před 
příjezdem hlídky, rychlý dojezdový čas citelně snižuje rozsah 
způsobených škod. V mnoha případech stačí pouze rozbít 
skleněnou výplň dveří, okna, nebo poškodit zámek, ale          

k samotné krádeži se již 
zloděj nedostane. Ročně 
převezme PCO přes 10 000 
signálů poplachu, z toho 
přibližně třetina je řešena 
telefonicky a třetina výjez-
dem autohl ídky.  Další  
signály jsou způsobeny 
testováním funkčnosti zabe-
zpečovacích systémů.          
V loňském roce došlo k 46 
případům narušení objektu 
pachatelem, z toho dva 
př ípady skonči ly  jeho 
zadržením na místě a v 
dalších 36 případech se 
jednalo o vykázání 77 osob 
ze střeženého prostoru, ve 
kterém se zdržovaly neo-
právněně.

Jiřina Ernestová
Městská policie hlavního 

města Prahy
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Řešení sudoku č.1 Řešení sudoku č.2

ŘEŠENÍ SUDOKU

INZERCE

ZDE BY  MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT
Velikost 1/3 A4

Cena 1440,- Kč (včetně DPH)

Psí salonek ,,Sixi,, 
nabízí kompletní péči o psy všech velikostí. Objednání (možno i ve 

večerních hodinách a o víkendech) na tel.č.: 603 286 876, 
Rohožnická 261, Ujezd nad Lesy. 
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